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     ОБЩИНСКИ СЪВЕТ СТРУМЯНИ 
 

ПРОТОКОЛ №12 
 

Днес, 26.08.2024 год. /понеделник/ в заседателната зала на Общински съвет 

Струмяни се проведе  12-то редовно заседание на ОбС Струмяни 

 

На заседанието присъстват: 

• Мария Паскова – ПП „Обединени земеделци“ 

• Красимир Димев – ПП „Обединени земеделци“ 

• Зоя Иванова - ПП „Обединени земеделци“ 

• Величка Манолска - ПП „Обединени земеделци“ 

• Анита Митрева  - ПП „Обединени земеделци“ 

• Радослав Пецанов - ПП „ГЕРБ” 

• Кирил Писков – ПП „ГЕРБ“ 

• Славчо Благоев – ПП „ГЕРБ“ 

• Никол Тимева-Митрева  - ПП „ГЕРБ“ 

• Блажка Христова –ПП „ГЕРБ“ 

• Васил Атанасов – ПП „ГЕРБ“ 

• Борислав Чиликов – Коалиция „ Продължаваме Промяната – Демократична 

България“ 

 

От заседанието отсъстват: 

• Севделина Траянова - ПП „Обединени земеделци“ 

                

Заседанието бе открито в 10:00 часа от г-жа Манолска – зам.-председател на ОбС 

Струмяни. 

Г-жа Манолска – зам.- председател на ОбС – Добър ден, колеги! Днес сесията ще водя 

аз. Замествам г-жа Траянова. Виждам, че присъстват всички. Имаме кворум може да се 

проведе заседанието. Откривам дванадесетото редовно заседание на Общинска съвет 

Струмяни. Ще ви зачета дневния ред по точки: 

 

ДНЕВЕН РЕД:   

 

1.Предложение относно приемане на Наредба за насърчаване на инвестициите с 

общинско значение в община Струмяни и издаване на сертификат клас „В“. 

                                                            /Вносител: Кмет на община Струмяни- Емил Илиев /   

 

2.Предложение относно  извършените разходи за командировки за 2023 година от 

кмета на община Струмяни. 

                                                             /Вносител: Кмет на община Струмяни- Емил Илиев/ 

 

3.Предложение относно даване на предварително съгласие на „Булгартрансгаз“ ЕАД за 

преминаване на проектно трасе на газопровода и неговите технологични съоръжения, 

през земи от общински поземлен фонд, във връзка с реализацията на проект 

„Повишаване на капацитета за пренос на природен газ в точка на междусистемно 
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свързване Кулата/Сидирокастро в посока от Гърция към България“ чрез изграждане на 

обект „Лупинг от Кулата до Кресна“. 

 /Вносител: Кмет на община Струмяни- Емил Илиев/ 

 

4.Предложение относно изменение на Решение №80 от Протокол №11/29.07.2024 г. на  

Общински съвет Струмяни. 

                                        /Вносител: Вр.И.Д. Кмет на община Струмяни- Фиданка Котева/ 

 

5.Предложение относно изменение на Решение №82 от Протокол 11/29.07.2024 г. на 

общински  съвет Струмяни. 

    /Вносител: Вр.И.Д. Кмет на община Струмяни- Фиданка Котева/ 

 

6.Изказвания, питания, становища и предложения на граждани.     

                    /Вносител:Председател на ОбС – Севделина Траянова/ 

 

 

Г-жа Манолска – зам.- председател на ОбС Струмяни – Ако сте съгласни с така 

посочения дневен ред, моля да гласуваме. 

 

Гласува се: Дневен ред на 12-то редовно заседание на ОбС Струмяни  

С 12-за , против -0, възд.се -0  ОбС прие Дневен ред на 12-то редовно заседание на 

Общински съвет Струмяни  

ДНЕВЕН РЕД:   
 

1.Предложение относно приемане на Наредба за насърчаване на инвестициите с 

общинско значение в община Струмяни и издаване на сертификат клас „В“. 

                                                            /Вносител: Кмет на община Струмяни- Емил Илиев /   

 

2.Предложение относно  извършените разходи за командировки за 2023 година от 

кмета на община Струмяни. 

                                                             /Вносител: Кмет на община Струмяни- Емил Илиев/ 

 

3.Предложение относно даване на предварително съгласие на „Булгартрансгаз“ ЕАД за 

преминаване на проектно трасе на газопровода и неговите технологични съоръжения, 

през земи от общински поземлен фонд, във връзка с реализацията на проект 

„Повишаване на капацитета за пренос на природен газ в точка на междусистемно 

свързване Кулата/Сидирокастро в посока от Гърция към България“ чрез изграждане на 

обект „Лупинг от Кулата до Кресна“. 

 /Вносител: Кмет на община Струмяни- Емил Илиев/ 

 

4.Предложение относно изменение на Решение №80 от Протокол №11/29.07.2024 г. на  

Общински съвет Струмяни. 

                                        /Вносител: Вр.И.Д. Кмет на община Струмяни- Фиданка Котева/ 

 

5.Предложение относно изменение на Решение №82 от Протокол 11/29.07.2024 г. на 

общински  съвет Струмяни. 

    /Вносител: Вр.И.Д. Кмет на община Струмяни- Фиданка Котева/ 
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6.Изказвания, питания, становища и предложения на граждани.     

                    /Вносител:Председател на ОбС – Севделина Траянова/ 

 

Точка първа от дневния ред:  

Предложение относно приемане на Наредба за насърчаване на инвестициите с 

общинско значение в община Струмяни и издаване на сертификат клас „В“. 

Г- жа Манолска – зам.- председател на ОбС Струмяни – Колеги, на комисиите 

разяснихме точката. Г-жа Тасева мисля, че даде доста конкретен отговор. Ако има 

някой някакви допълнителни въпроси относно сертификат клас „В“? 

 

Г-н Илиев – кмет на община Струмяни – Колеги,  аз ще взема думата. Това е един 

изключително важен документ за привличане и защита на инвестиции с общинско 

значение в община Струмяни, който е редно да имаме както всяка една община. И 

община, която има желанието да насърчава бизнеса. Наредбата беше един месец на 

сайта на общината  изпълнени са всички процедури. Разбира се е отворен документ и 

винаги може да бъде допълван. В крайна сметка като начало предлагам да бъде приета 

с решение на Общински съвет за да можем в бъдеще да работим по-добре за 

привличане на инвестиции в община Струмяни.  

 

Г- жа Манолска – зам.- председател на ОбС Струмяни – Становището на комисията 

беше положително. Моля да гласуваме. 

 

Гласува се поименно: 

Предложение относно приемане на Наредба за насърчаване на инвестициите с 

общинско значение в община Струмяни и издаване на сертификат клас „В“. 

 

№ Име Гласували  

„ЗА“ 

Гласували  

„ПРОТИВ“ 

Гласували 

„ВЪЗДЪРЖАЛ СЕ“ 

1. Севделина Георгиева Траянова -  - - 

2. Мария Петрова Паскова За  - - 

3. Красимир Динчов Димев За  - - 

4. Зоя Руменова Иванова За  - - 

5. Величка Давиткова Манолска  За  - - 

6. Анита Василева Митрева За  - - 

7. Кирил Стоилов Писков  За  - - 

8. Радослав Кирилов Пецанов За  - - 

9. Никол Янкова Тимева-Митрева  За  - - 

10. Славчо Димитров Благоев За  - - 

11. Блажка Огнянова Христова За  - - 

12. Васил Пламенов Атанасов За  - - 

13. Борислав Йорданов Чиликов За  - - 

 

На основание чл. 8 от ЗНА във връзка с чл.21, ал. 2 от ЗМСМА и чл. 22з, ал.1 от 

Закона за насърчаване на инвестициите, с 12 – за ; против – 0 ;  възд.се – 0  ОбС 

взе 
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Решение № 89 

 

Общински съвет Струмяни реши: 

I. Приема Наредбата за насърчаване на инвестициите в Община Струмяни 

съгласно приложение №1, към настоящото решение. 

II. Изпълнението на Наредбата по т. I се възлага на кмета на община Струмяни. 

 

 

 

 

Точка втора от дневния ред: 

Предложение относно извършените разходи за командировки за 2023 година от кмета на 

община Струмяни. 

 

Г-жа Манолска – зам.- председател на ОбС Струмяни – Моля комисията по бюджета да 

представи становището си. 

 

Г-жа Митрева – председател на комисията по бюджет, финанси и контрол по 

изпълнение решенията на ОбС Струмяни – Положително становище на комисията. 

Това си е едно редовно взимане на решение. Кмета не е направил много голям разход. 

 

Г-жа Манолска – зам.- председател на ОбС Струмяни –  Процедура по гласуване.  

 

Гласува се поименно: 

Предложение относно извършените разходи за командировки за 2023 година от кмета на 

община Струмяни. 

 

№ Име Гласували  

„ЗА“ 

Гласували  

„ПРОТИВ“ 

Гласували 

„ВЪЗДЪРЖАЛ СЕ“ 

1. Севделина Георгиева Траянова -  - - 

2. Мария Петрова Паскова За  - - 

3. Красимир Динчов Димев За  - - 

4. Зоя Руменова Иванова За   - - 

5. Величка Давиткова Манолска  За  - - 

6. Анита Василева Митрева За  - - 

7. Кирил Стоилов Писков  За  - - 

8. Радослав Кирилов Пецанов За  - - 

9. Никол Янкова Тимева-Митрева  За  - - 

10. Славчо Димитров Благоев За  - - 

11. Блажка Огнянова Христова За  - - 

12. Васил Пламенов Атанасов За  - - 

13. Борислав Йорданов Чиликов За  - - 

 

На основание чл. 140, ал. 2, т. 3 от ЗПФ, чл. 21, ал. 1, т. 6 от ЗМСМА и във връзка с 

Наредбите за командировките в страната и в чужбина, с 12 – за ; против – 0 ;  

възд.се – 0  ОбС взе 
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Решение № 90 

Общински съвет Струмяни реши: 

Одобрява разходите за командировки на кмета в страната и в чужбина през 2023 г. на 

обща стойност 4367.71  лв. 

 

Справка 
за извършените разходи за командировки на кмета на община Струмяни за 2023 г. 

 

I.Разходи за командировки в страната – 0.00 лв. 

II.Разходи за командировки в чужбина – 4367.71  лв. 

№ 

по 

ред 

 

РКО № 

 

Дата 

 

Основание 

 

Стойност в 

лв. 

1  15.03.2023 Командировка в Северна 

Македония 

0 

2 Ф-ра № 

0000001629  

22.03.2023 Командировка в Малта 330 

3  17.05.2023 Командировка в Северна 

Македония 

0 

4 Ф-ра № 

0000001717, и 

РКО 254  

12.06.2023 Командировка в Полша 1184.27 

5 277 15.06.2023 Командировка в Северна 

Македония 

255.59 

6 321 29.06.2023 Командировка в Румъния 487.88 

7 445 31.08.2023 Командировка в Гърция 386.86 

8 446 31.08.2023 Командировка в Северна 

Македония 

304.44 

9 483 19.09.2023 Командировка в Северна 

Македония 

228.83 

10 Ф-ра № 

0000001853  и 

РКО 492 

19.09.2023 Командировка в Малта 1189,84 

 Всичко: 4367.71 
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Точка трета от дневния ред: 

Предложение относно даване на предварително съгласие на „Булгартрансгаз“ 

ЕАД за преминаване на проектно трасе на газопровода и неговите технологични 

съоръжения, през земи от общински поземлен фонд, във връзка с реализацията на 

проект „Повишаване на капацитета за пренос на природен газ в точка на 

междусистемно свързване Кулата/Сидирокастро в посока от Гърция към 

България“ чрез изграждане на обект „Лупинг от Кулата до Кресна“. 

   

Г-жа Манолска – зам.-председател на ОбС Струмяни – Моля комисията по 

строителство да представи своето становище. 

 

Г-жа Иванова – председател на комисията по строителство, градоустройство и 

общинска собственост – Комисията взе положително становище.  

 

Г-н Благоев – ПП „ГЕРБ“ – Може ли да взема думата? 

 

Г-жа Манолска – зам.-председател на ОбС Струмяни – Да. 

 

Г-н Благоев – ПП „ГЕРБ“ – Ние коментирахме на комисиите дали самото трасе засяга 

частни имоти. Казахме, че трябва засегнатите лица да бъдат уведомени, както и хората 

по населените места където преминава трасето. Да са наясно какво се случва.  

 

Г-н Илиев – кмет на община Струмяни – Това за нас е обиграно упражнение.С оглед на 

изпълнени преди това инфраструктурни проекти като лот 3.3 на АМ „Струма“ със 

всички учредителни процедури. Находище Пиринка за инертни материали за 

Главбулгарстрай.Следващото е разширението за газопровода за Гърция, където имаме 

отработени отчуждителни  процедури  за издирване на собственици и за изплащане на 

обезщетения. Това за нас е позната процедура. Национален обект е. От нас се иска да 

изпълним процедурата по изготвяне на парцеларния план. 

 

Г-жа Манолска – зам.-председател на ОбС Струмяни – Други въпроси? 

 

Не постъпиха такива. 

 

Г-жа Манолска – зам.-председател на ОбС Струмяни –  Преминаваме към гласуване.  

 

Гласува се поименно: 

Предложение относно даване на предварително съгласие на „Булгартрансгаз“ 

ЕАД за преминаване на проектно трасе на газопровода и неговите технологични 

съоръжения, през земи от общински поземлен фонд, във връзка с реализацията на 

проект „Повишаване на капацитета за пренос на природен газ в точка на 

междусистемно свързване Кулата/Сидирокастро в посока от Гърция към 

България“ чрез изграждане на обект „Лупинг от Кулата до Кресна“. 

 

№ Име Гласували  

„ЗА“ 

Гласували  

„ПРОТИВ“ 

Гласували 

„ВЪЗДЪРЖАЛ СЕ“ 

1. Севделина Георгиева Траянова -  - - 
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2. Мария Петрова Паскова За  - - 

3. Красимир Динчов Димев За  - - 

4. Зоя Руменова Иванова За   - - 

5. Величка Давиткова Манолска  За  - - 

6. Анита Василева Митрева За  - - 

7. Кирил Стоилов Писков  За  - - 

8. Радослав Кирилов Пецанов За  - - 

9. Никол Янкова Тимева-Митрева  За  - - 

10. Славчо Димитров Благоев За   - - 

11. Блажка Огнянова Христова За  - - 

12. Васил Пламенов Атанасов За    - - 

13. Борислав Йорданов Чиликов За  - - 

 

На основание чл.21, ал.1, т.8 от ЗМСМА, чл.25, ал.5 и във връзка с чл.25, ал.4 от 

ЗСПЗЗ, чл.29, ал.1 от ЗОЗЗ и чл.30, ал.3 от ППЗОЗЗ, с 12 – за ; против – 0 ;  възд.се 

– 0  ОбС взе 

Решение № 91 

Общински съвет Струмяни реши: 

         1.Дава предварително съгласие за преминаване на проектното трасе на 

газопровода и неговите технологични съоръжения във връзка с реализацията на проект 

„Повишаване на капацитета за пренос на природен газ в точка на междусистемно 

свързване Кулата/Сидирокастро в посока от Гърция към България“ чрез изграждане на 

обект „Лупинг от Кулата до Кресна“, през земи от общинския поземлен фонд (съгласно 

регистър на засегнатите общински имоти – Приложение № 1, неразделна част от 

настоящето решение) в землищата на с.Палат, с.Драката, с.Микрево, с.Каменица и 

с.Горна Крушица, община Струмяни, област Благоевград, включително и за учредяване 

на необходимите ограничени вещни права и сервитути в полза на „Булгартрансгаз“ 

ЕАД, гр.София. 

         2.Определя тригодишен срок на валидност на предварителното съгласие, 

считано от датата на влизане в сила на настоящето решение. 

         3.Възлага на Кмета на община Струмяни изпълнението на настоящето 

решение. 

 

 
 

Точка четвърта от дневния ред: 

Предложение относно изменение на Решение №80 от Протокол №11/29.07.2024 г. 

на Общински съвет Струмяни. 

Г-жа Манолска – зам.-председател на ОбС Струмяни зачита предложението.  

Г-жа Манолска – зам.-председател на ОбС Струмяни – Моля комисията по образование 

да ни представи становището си. 
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Г-жа Христова – председател на комисията по образование, култура, спорт и социални 

дейности – Становището на комисията бе положително. В Решение №80 бе заложено 

новооткритата група да бъде с адрес село Струмяни като промяната сега е, след 

направени родителски срещи, групата да бъде в село Микрево. Това е промяната. 

Г-н Илиев – кмет на община Струмяни – С две думи се съобразихте с родителите. 

Г-жа Митрева  – ПП „Обединени земеделци“ и директор на ДГ „Патиланци“  - 

Направихме две родителски срещи. Първата беше предварително за да видим какви са 

нагласите на родителите. На първата не присъстваха всички родители. На втората 

родителска среща присъстваха всички родители, като дванадесет от тях не бяха 

съгласни, което наложи промяната в адреса. 

 

Г-н Илиев – кмет на община Струмяни – Имате ли нужда от това, което бяхме 

изговорили в Струмяни да продължим с ремонт? След като приключи ремонта на 

групата в Микрево. 

 

Г-жа Митрева  – ПП „Обединени земеделци“ и директор на ДГ „Патиланци“  - Има как 

да се направят и там ремонтни дейности стига кмета на общината да каже. 

 

Г-н Илиев – кмет на община Струмяни – Стига да сте си заделили малко средства. 

 

Г-жа Митрева  – ПП „Обединени земеделци“ и директор на ДГ „Патиланци“  - Има 

нужда. Всъщност тук е само за промяната на адреса в тази точка и след гласуване ще 

направим изказване по следващата точка те са свързани. Предлагам процедура на 

гласуване. Искам само да кажа, че аз няма да взема участие в гласуването по тази точка. 

 

Г-жа Манолска – зам.-председател на ОбС Струмяни –  Процедура на гласуване.  

 

Гласува се поименно: 

Предложение относно изменение на Решение №80 от Протокол №11/29.07.2024 г. 

на Общински съвет Струмяни. 

№ Име Гласували  

„ЗА“ 

Гласували  

„ПРОТИВ“ 

Гласували 

„ВЪЗДЪРЖАЛ СЕ“ 

1. Севделина Георгиева Траянова - - - 

2. Мария Петрова Паскова За  - - 

3. Красимир Динчов Димев За  - - 

4. Зоя Руменова Иванова За   - - 

5. Величка Давиткова Манолска  За  - - 

6. Анита Василева Митрева -  - - 

7. Кирил Стоилов Писков  За  - - 

8. Радослав Кирилов Пецанов За  - - 

9. Никол Янкова Тимева-Митрева  За  - - 

10. Славчо Димитров Благоев За  - - 

11. Блажка Огнянова Христова За  - - 

12. Васил Пламенов Атанасов За  - - 

13. Борислав Йорданов Чиликов За  - - 
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На основание чл. 21, ал.1, т.23 от Закона за местното самоуправление и местната 

администрация, във връзка 313, ал. 1, т.3  от Закона за предучилищното и 

училищното образование (ЗПУО), чл. 54, ал. 1 от Наредбата за финансиране на 

институциите в системата на предучилищното и училищното образование и 

доклад с Вх. № 6700-31/13.08.2024 г. г-жа Таня Господинова – заместващ директора 

на ДГ „Патиланци“, с. Микрево, съгласно заповед № 617/01.08.2024 г. на 

Директора на ДГ „Патиланци“, с 11 – за ; против – 0 ;  възд.се – 0  ОбС взе 

Решение № 92 

Общински съвет Струмяни реши: 

Да бъде направено изменение на Решение №80 от Протокол №11/29.07.2024 г., както 

следва: 

 1.Дава съгласие за разкриване на още 1 /една/ разно възрастова група - 2-4 

годишни деца, която ще бъде ситуирана на адрес в с.Микрево, ул. „Освобождение“ №2  

в централната сграда на  ДГ „Патиланци“ - с.Микрево, община Струмяни, която да 

започне дейността си, считано от 01.09.2024г. 

2.Дава съгласие за увеличаване на щатните бройки на ДГ „Патиланци“-

с.Микрево, община Струмяни , с две бройки педагогически специалисти. 

3. Възлага на Кмета на община Струмяни осъществяването на всички дейности, 

необходими за правилното и законосъобразно изпълнение на решението, посочени в 

точка 1 и точка 2 . 

4. На основание чл. 60, ал. 1 от АПК допуска предварително изпълнение на 

решението.  

 

Точка шеста от дневния ред: 

Предложение относно изменение на Решение №82 от Протокол 11/29.07.2024 г. на 

общински  съвет Струмяни. 

Г-жа Манолска – зам.-председател на ОбС Струмяни – Моля пак комисията по 

образованието за становище. 

Г-жа Христова – председател на комисията по образование, култура, спорт и социални 

дейности – Както каза г-жа Митрева точката е идентична с четвърта точка. И тук става 

въпрос също за промяна на адреса на групата в село Микрево. Становището на 

комисията е положително. 

Г-жа Митрева  – ПП „Обединени земеделци“ и директор на ДГ „Патиланци“  - 

Промяната е в училищната мрежа, която се гласува всяка година преди началото на 

учебната година. В частта детска градина. В частта за училища не се променя нищо. Аз 

отново няма да гласувам. 

Г-жа Манолска – зам. председател на ОбС Струмяни –  Моля процедура на гласуване.  
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Гласува се поименно: 

Предложение относно изменение на Решение №82 от Протокол 11/29.07.2024 г. на 

общински  съвет Струмяни. 

№ Име Гласували  

„ЗА“ 

Гласували  

„ПРОТИВ“ 

Гласували 

„ВЪЗДЪРЖАЛ СЕ“ 

1. Севделина Георгиева Траянова -  - - 

2. Мария Петрова Паскова За  - - 

3. Красимир Динчов Димев За  - - 

4. Зоя Руменова Иванова За   - - 

5. Величка Давиткова Манолска  За  - - 

6. Анита Василева Митрева - - - 

7. Кирил Стоилов Писков  За  - - 

8. Радослав Кирилов Пецанов За  - - 

9. Никол Янкова Тимева-Митрева  За  - - 

10. Славчо Димитров Благоев За  - - 

11. Блажка Огнянова Христова За  - - 

12. Васил Пламенов Атанасов За  - - 

13. Борислав Йорданов Чиликов За  - - 

 

На основание чл. 21, ал. 1, т. 23 и ал. 2 от Закон за местното самоуправление и 

местната администрация, чл. 60, ал. 1 от Закона за предучилищно и училищно 

образование, чл. 8 и чл. 9 от Наредба № 5 от 03.06.2016 г. за предучилищното 

образование, чл. 57, чл. 57а, ал.1, ал.2 и ал. 3,  чл. 68, ал.1, т.2, ал. 2, ал. 3 и ал. 4, т.2 

от Наредбата за финансирането на институциите в системата на предучилищното 

и училищното образование по мотивирано предложение от Кмета на Община 

Струмяни, въз основа на мотивирано искане от г-жа Таня Господинова – 

заместващ директора на ДГ „Патиланци“, с. Микрево, съгласно заповед № 

617/01.08.2024 г. на Директора на ДГ „Патиланци“ за брой яслени групи, брой 

групи в детската градина и брой деца и вземане на решение за съществуване на 

групи над максималния брой  в ДГ „Патиланци“ през учебната 2024/2025 година, с 

11 – за ; против – 0 ;  възд.се – 0  ОбС взе 

Решение № 93 

Общински съвет Струмяни реши: 

Общински съвет Струмяни дава съгласие да се измени т. 5 и т. 6 на свое 

Решение №82 от Протокол 11/29.07.2024 г., както следва: 

Т. 5. Общински съвет Струмяни приема в ДГ “Патиланци“, с. Микрево, община 

Струмяни през учебната 2024/2025 година да продължат да функционират 5 /пет/ 

възрастови групи и една разно възрастова група 2-4 годишни деца в ДГ “Патиланци“, с. 

Микрево и 2 /две/ разно възрастови групи в групи на друг адрес в селата Илинденци и 

Струмяни. 

Т. 6. Общински съвет Струмяни приема прогнозен брой групи и брой деца в групи в ДГ 

“Патиланци“, с. Микрево за учебната 2024/2025 година, както следва:  
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Детска градина Вид група Брой 

групи 

Възраст  Брой 

деца в 

група 

ДГ „Патиланци“ 

с.Микрево 

ДЯ и ДГ 8 2 год- 7 год.  

ясла 1 10 месеца- 3 год. 20 

I-ва група 1 3-4 годишни 22 

II-ра група 1 4-5 годишни 22 

III-та група 1 5-6 годишни 21 

IV-та група 1 6-7 годишни 26 

Разно възрастова 

Група 

1 2 год. – 4 год. 16 

Група на друг адрес 

с.Струмяни 

Разно възрастова 

Група 

1 2 год.- 7 год. 24 

Група на друг адрес 

с.Илинденци 

Разно възрастова  

група 

1 2 год.- 7 год. 20 

    Общо: 

171 бр. 

 

 

 

Точка шеста от дневния ред: 

Изказвания, питания, становища и предложения на граждани.     

 

Г-жа Манолска – зам.-председател на ОбС Струмяни – Имаме един гост днес, който 

изрази интерес да присъства на заседанието за да зададе няколко въпроса относно неща 

свързани с пожара и други неща, които го интересуват. Моля да се представите за 

протокола. 

 

Г-н Ненчев – гост на заседанието – Благодаря! Казвам се Момчил Ненчев, по 

образование съм инженер по стопанско управление, представлявам себе си за момента. 

Тук съм за да задам въпросите си като бъдещ предприемач. За в бъдеще е възможно да 

представлявам юридическо лице със стопанска цел. Въпросите ми, както казахте, са 

свързани с пожарите. Ще помоля, който има отношение по въпроса да ми разкаже 

малко повече за това какво се прави за превенция, за активна борба. Мага да ви разкажа 

или да ви попитам знаете ли какво е отношението на местните екосистеми, на местните 

местообитания към превенцията на пожарите?  

 

Г-н Илиев – кмет на община Струмяни – В смисъл? 

 

Г-н Ненчев – гост на заседанието – В смисъл на местното биоразнообразие. Мога да ви 

разкажа. Както и вие знаете това, което са засегнали в ниската надморска височина са 

хабитати със средиземноморски характер. Много от местните видове растения, дървета, 

храсти и т.н. имат в дървесината си много лепливи масла. На пример терпентиновото 

дърво, дъбовидната хвойна, някой други не един и два вида. Не се сещам за всички в 

момента. Но има и такива, които в самата им екология се включва да се самозапалват. 

Като екологичната цел за това нещо е да елиминират конкуренцията около себе си. В 
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повечето случаи някой от тях се саморегулират. В смисъл такъв, че те се самозапалват, 

но когато са в добро здраве пожарите са повърхностни и малки, вършат екологичната 

си роля и не засягат голяма част от местообитанията. Когато екосистемите не са в 

добро здраве, да кажем има инвазивни видове, се натрупва органична материя и тези 

пожари, които са в реда на нещата излизат извън контрол и се получават тези неща, 

които засягат големи площи. Всъщност искам и да попитам дали знаете колко е 

засегнатата площ от пожара? Например за материални щети и други. 

 

Г-н Илиев – кмет на община Струмяни – Добре. Да започна първо аз. От това, което 

виждам като изложение, което сте изпратили по електронен път на колегите, сега го 

виждам. На кратко. Първо „Интересуваме да разбера отвътре проблема на общината с 

пожарите“. Както знаете ние сме в субтропичен климатичен пояс. В последните години 

се наблюдава едно значително изменение и повишаване на температурите на въздуха. 

Най-големия проблем, който наблюдаваме в момента е липсата на влага във въздуха, 

засилване на слънчевите лъчи, но всъщност най-големия проблем е човешката 

небрежност. За мен е това. Вие ще разкажете после за това, което споменахте за  

самопочистване и т.н. . Но проблема е чисто човешкия фактор навсякъде. Смея да 

твърдя, че на този етап, може би сме в самото начало, като хора ние нямаме нагласата 

да можем да превентираме проблема с пожарите. Не сме като хората в 

средиземноморския район Гърция, Италия, Испания, Турция където за тях това е вече 

ежедневен проблем. Ние все още си мислим, че това е нещо инцидентно, периодично, 

което ще мини и ще замине с някой друг пожар и ще приключим с този проблем. 

Виждате изменението на клемата. Може би е цикличност не мога да кажа аз не съм 

климатолог. Но от тук нататък това е бъдещето, това ни очаква,  управление в безводие 

и пожари. Логично следва и другия въпрос „ Какво сте предприели вие като община?“ 

ще стигнем и до това. „Каква е честотата, която общината страда от този проблем? 

Какво представлява проблема на общината като материални и нематериални щети? “ са 

следващите въпроси. Честотата за момента не е толкова наситена независимо от това, 

което се случи този огромен пожар преди около три седмици. Пак казвам въпреки 

високите температури проблема беше чисто човешка грешка. Изхвърлен фас или 

каквото и да било друго. Виждате резултата от този огромен пожар. В материален и не 

материален аспект. Огромни са площите засегнати от пожара. Те са както общински, 

така и държавни и горски фондове. За биоразнообразието не можем категорично да 

кажем какъв е ефекта при положение, че в близост са двете страни на долината и 

защитена зона Илинденци-Кресна. Там са всички видове хабитати на дървета, животни, 

буболечки и каквото се сетите. Тук вече години ще бъдат нужни да се възстанови този 

хабитат. Това, което виждате от прозореца е само малка част и не най-лошата от 

пожара. Пожара е в продължение на 7 км. и заобикаля три от населените места. Какво 

сме предприели ние, през изминалите две години по Европейски проект съвместно с 

общините Берово, Петрич, Сандански и Кресна бяхме бенефициенти по този проект за 

обучение на доброволци в общините. Закупи се един автомобил за ползване от 

общините Кресна, Сандански и Струмяни, който е собственост на едно от НПО 

бенефициенти на този проект. Но който с договор за ползване се ползва от тези 

общини. Включително и закупуване от този проект на професионално оборудване. 

Видяхме след тази огромна организация, която беше направена на този пожар 

съпричастността на хората наистина беше на ниво от цялата страна. Но видяхме и друг 

проблем, въпреки желанието на доброволците те дойдоха неподготвени и по-скоро 

представляваха проблем за гасенето на пожара вместо да са в помощ. В крайна сметка 

ние сме удовлетворени, че пожара беше потушен и нямаше жертви, материални щети 

по отношение запазване собствеността на хората. Въпреки евакуацията не се стигна до 
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по-тежки инциденти. Закупили сме с лични средства допълнително метални тупалки 

съобразени с изискванията на Наредбата за противопожарна охрана. Всяко едно 

кметство се оформя като кът по пожаробезопастност. Друг е въпроса, че трябва да има 

и една информационна кампания, която да светне червената лампичка на хората, че от 

тук нататък е нужно внимание. Както при превенцията и боравенето с огъня така и с 

пестене на водата, защото се видя, но добре, че в този период имаше вода. Ако нямаше 

вода щетите щяха да бъдат огромни. Като се има в предвид, че от цялата страна се 

изсипаха линейки, пожарни, включително и хеликоптери, и две двойки самолети от 

Франция и Швеция. Бързата реакция на държавната и местната власт осигури този бърз 

ефект на гасене на пожара. Така, че е време да започне да се говори и за тези проблеми. 

Радвам се, че има такива хора, които се интересуват от тези проблеми. Виждам, че и 

образованието ви е добро. Другото, което питате е „Виждате ли в лицето на местното 

биоразнообразие и здравите пълноценни местни екосистеми потенциално решение на 

проблема?“. Тук искам малко разяснение какво точно изисквате като отговор, при 

положение, че казах, че нямаме защитени зони. Имаме защитени видове като пърнара, 

който е за този региеон. Има го само в няколко части на страната, който е 

изключително смолист. Видяхме, че една част от проблема беше в този сектор. Това е 

от мен. Очаквам други въпроси към мен и колегите. 

 

Г-н Ненчев – гост на заседанието – Аз обиколих в ниските части засегнатата площ. Не 

мога да кажа дали това са общински, дали е горски фонд или са земеделски земи. 

 

Г-н Илиев – кмет на община Струмяни – Смесени са. Частни, общински и държавен 

горски фонд. 

 

Г-н Ненчев – гост на заседанието – Това, което ми направи впечатление по пътя между 

Микрево и Каменица от лявата страна има доста инвазивни видове. Има бяла акация 

може би самозалесили се или залесявани от горското. Има и други, но не им знам 

имената. Те са такива борови храсти. Въпреки, че са земеделски земи те са силно 

захрастени. Това са площи, които трябва да бъдат заети от тези средиземноморски 

екосистеми на пърнара, на дъбовидната хвойна и като ви казах при тях те се 

саморегулират. Но когато става въпрос за захрастяване това е много органична материя 

и вместо много често да стават малки пожари когато тези системи отсъстват пожарите 

са големи и много често излизат извън контрол.  

 

Г-н Илиев – кмет на община Струмяни – Така е. Навлизаме в една друга проблемация, 

която е държавен проблем, за почистването на земеделски земи и пасища. Дълги 

години след проблемите тези площи бяха изоставени и както казахте се появиха нови 

инвазивни видове. Това създаде достатъчно добра храна за пожарите. Ние го видяхме 

на терен. Мерките са ясни, колкото и да ги коментираме без държавна политика, без 

подкрепа на хората, без местна поддръжка няма как да се случат нещата. И както казах 

тотална преориентация на манталитета. Каква е вашата идея като цяло с това 

посещение и това питане? 

 

Г-н Ненчев – гост на заседанието – Аз бих могъл да предложа някакво решение на 

проблема, но по-скоро искам да разбера за вашето ежедневие, на общината. Кои са 

хората, които вземат решенията, от къде реално може да идват средствата. Аз не искам 

да предложа решение и да кажа ето купете го, а по-скоро то да излезе от вашето 

ежедневие.  
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Г-н Илиев – кмет на община Струмяни – Имаме организирани общински кризисни 

щабове, в които са включени редица представители на институции. Имаме ежедневна 

комуникация с всички тях. Също и с фирми свързани с тежка техника за направата на 

просеки. Много са нещата, които са свързани с една такава организация, но най-вече 

подготовката на местните и доброволците за реагиране при такава ситуация, защото 

това е най-важно като първоначална реакция. Голям проблем за нас са и пожарите, 

които идват от Република Северна Македония. Това е един от проблемите, който беше 

решен на местно ниво с комуникация между общинските кметове за 

нерегламентираното палене на стърнища и земеделски площи от Македония. И те вече 

нямат нагласата да косят, да изорават. Старата изоставена нива есенно време и пускат 

клечката и не ги интересува какво ще се случи. Дали пожара ще прескочи границата, 

дали ще изгори гора на 200 години, както се случи преди 7-8 години. Проблемите в 

това отношение са изключително много, но както казах и без вода няма как да се гасят 

пожари. А на една огромна територия като Струмяни от порядъка на близо 400 

квадратни километра площ много трудно може да се направи една такава организация 

за пазене от пожари.  

 

Г-н Чиликов -  Коалиция „ Продължаваме Промяната – Демократична България“ – Аз 

също бих искал да взема думата, ако може? 

 

Г-жа Манолска – зам.-председател на ОбС Струмяни – Да. 

 

Г-н Чиликов -  Коалиция „ Продължаваме Промяната – Демократична България“ – Не 

знам дали ще се разбере за пожара от къде е тръгнал. Най-вероятно от някой 

безотговорен гражданин, но аз мисля, че голяма вина имат и Напоителни системи.  Ако 

сте забелязали на 200 м. от асфалта има един канал, който се води на Напоителни 

системи. Този канал беше станал като джунгла от безотговорното му стопанисване 

последните няколко години. Когато огъня стъпи в този канал се разяри с такава сила, че 

беше невъзможно да се спре.  

 

Г-н Илиев – кмет на община Струмяни – А можеше да бъде като преграда за огъня.  

 

Г-н Ненчев – гост на заседанието – Определено това е и моето наблюдение, когато 

отидох там. Той беше обрасъл целия. 

 

Г-н Чиликов -  Коалиция „ Продължаваме Промяната – Демократична България“ – И 

обрасъл, и с животински видове и с какво ли още не. Там беше нещо страшно. Крайно 

време е Напоителни системи да си стопанисват съоръженията.  

 

Г-жа Митрева – ПП „Обединени земеделци“ – Аз искам да попитам нещо господина.  

Г-н Илиев ви попита за какво ви служи тази информация. За някакво изследване ли, за 

научен проект ли? За какво всъщност ви трябва тази информация? 

 

Г-н Ненчев – гост на заседанието – Просто искам да измисля решение на този проблем. 

Искам решението да не дойде от моята фантазия, а да дойде от ежедневието на 

общината.  

 

Г-жа Митрева – ПП „Обединени земеделци“ – Тоест вие изследвате и други общини с 

подобни проблеми не само нашата? 
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Г-н Ненчев – гост на заседанието – Точно така, а и не само общини с подобни 

проблеми, но и с други проблеми.  

 

Г-жа Митрева – ПП „Обединени земеделци“ – Да, благодаря! 

 

Г-н Илиев – кмет на община Струмяни – В нашия случай на база човешка солидарност 

бяха извикани и хеликоптери и самолети от Европа. Хеликоптерите бяха от 

Българската армия, но самолетите бяха по линията европейска солидарност. По мое 

лично наблюдение ефекта не беше добър. Френските бяха с вместимост тон и половина 

докато Шведските бях 500 л. Наблюдавайки от кризистния щаб при самото спускане на 

водата тя се изпаряваше и се появяваше даже и дъга. Всъщност за каква летателна 

техника можем да си мечтаем, ако нямаме язовири. И тези, които ги имаме са със 

стърчащи дървета в тях. Дано държавата си отвори сетивата за всички тези проблеми, 

защото от тук нататък това ни чака.  

 

Г-н Писков – ПП „ГЕРБ“ – Кмете, прекъсвам те, но ако не беше първата намеса на 

самолетите, които дойдоха от Славянка точно към 15-15:10ч. да хвърлят водата точно 

там за селото имаше много голяма опасност. Точно там на дерето, където е овчарника 

огъня беше много голям, а и вятъра много силен. В точния момент изсипаха водата.  

 

Г-н Илиев – кмет на община Струмяни – Проблем беше вятъра без посока, който се 

въртеше постоянно и много бързо вдигна огъня нагоре. Аз бях в отпуск, но в момента, в 

който ме уведомиха скочихме до горе и такова нещо не бях виждал. Като бързина на 

развитие на огнената стихия. За двадесет минути се качи нагоре. Просто такова чудо не 

бях виждал.  Дето се казва пожара вървеше по-бързо и от колата. При нас този сезон е 

суша по принцип и ние винаги сме на тръни с тези високи температури. Пак казвам 

Слава Богу на тази солидарност българска. Все още има Хора.  Откривайки 

дарителската сметка по най-бързия начин успяхме да съберем над десет хиляди лева. 

Буквално за по-малко от двадесет и четири часа. Такава мащабна организация 

изискваше много сериозна логистика. Имахме много дарения тонове минерална вода и 

храна, които се разнасяха. Хората, които бяха участници го оцениха. Може би това до 

някъде има даде живец и се справиха по-бързо с този пожар. Дано никога повече не се 

случва такова нещо.  

 

Г-жа Манолска – зам.- председател на ОбС Струмяни – Благодарим на г-н Ненчев за 

проявения интерес! Имаме ли други изказвания? Г-н Пецанов. 

 

Г-н Пецанов – ПП „ГЕРБ“ – Питането ми е, тъй като миналата седмица входирахме 

едно предложение заедно с юристите, които имаме, та въпроса ми е запознати ли сте, 

ще се зачете ли? 

 

Г-жа Манолска – зам.- председател на ОбС Струмяни – Относно г-жа Блажка Христова 

ли? 

 

Г-н Пецанов – ПП „ГЕРБ“ – Точно така. 

 

Г-жа Манолска – зам.- председател на ОбС Струмяни – Да, получихме го. 

 

Г-н Пецанов – ПП „ГЕРБ“ – Моля зачетете го да се запознаят колегите.  
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Г-н Илиев – кмет на община Струмяни – Писмото ще бъде отговорено от Председателя 

на ОбС като се върне от отпуск. Ще бъде по надлежния ред, писмено. Вие ще си го 

прегледате удовлетворява ли ви, не ви ли удовлетворява отговора. Имате възможности 

като Административен съд. Хипотетично ви говоря.  Аз се запознах с писмото, но нека 

дойде Председателя и да си поеме нещата. Вие сте си спазили процедурата, вкарали сте 

си го по надлежния ред. 

 

Г-н Пецанов – ПП „ГЕРБ“ – Да, точно така. Спазили сме всички правила за работа на 

Общински съвет.  

 

Г-жа Митрева – ПП „Обединени земеделци“ – Може да го разпространите и ние да се 

запознаем. 

 

Г-н Пецанов – ПП „ГЕРБ“ – Направо да се зачете. 

 

Г-жа Манолска – зам.-председател на ОбС Струмяни зачита писмото. 

 

Г-н Илиев – кмет на община Струмяни – За да стоим сериозно мисля, че писмен 

отговор е най-добрия вариант. За да може съгласни, несъгласни всеки да може да си 

търси правата както се казва. Нещото, което следва е юридическа обосновка.  

 

Г-жа Манолска – зам.- председател на ОбС Струмяни – Благодаря Ви за присъствието и  

изказванията! Поради изчерпване на дневния ред закривам дванадесетото редовно 

заседание на Общински съвет Струмяни в  10:45 часа.     

 

       

 

 

   

 

Протоколчик:…………………..               Зам. председател на ОбС:………………. 

         /Юлияна Трендафилова/                                             /Величка Манолска/                     


